



Dagsorden til Artsrådsmøde 2024

D. 3. april 2024, kl. 17:01-19:15, lokale: 1481-366

Dirigent: Bálint
Referent: Camilla

17:01-17:15 Formalia

- Valg af dirigent: Bálint.
- Valg af referent: Camilla.
- Godkendelse af dagsorden: Godkendt.
- Godkendelse af [☰ Referat fra Artsrådsmødet - 19. februar 2024](#) : Godkendt .
- Navnerunde: Bálint (FU, Klassiske Studier), Nicolaj (FU, Klassiske Studier), Mette (FU, Tysk, Mandatbærer), Emil (Klassiske Studier, M), Caroline (Religionsvidenskab, M), Mathilde (Klassiske studier, M) Andrea (Arkæologi), Rasmus (Historie, M) Thorina (Historie, M) Philip (FU, Historie, M), Alexander (Globale studier, M), Fie (Globale Studier), Emma (Anglia, M), Frederik (Anglia), Michelle (Anglia, M), Astrid (FU, Cognitive Science, M).

17:15-17:20 Vedtægter for Artsrådet

- Arbejdsgruppen for udarbejdelse af vedtægter under Artsrådet præsenterer deres forslag til nye vedtægter (Dokument med foreslåede vedtægter sendes med referatet).
 - Blot til forberedelse til næste Artsrådsmøde.
 - Forslagene medsendes indkaldelsen til næste møde.
 - Vi opfordrer til, at forslagene gennemlæses grundigt, og at der bliver stillet kritiske spørgsmål dertil.

17:20-17:50 Nyt fra FU

- Budget for rådsåret (Bilag 1+2)
 - Der indstilles til ændringer i rådsårets budget; disse ændringer kræver afstemning.
 - Budgettet præsenteres med begrundelser.
 - Spørgsmål:
 - Hvad er DSR?
 - Fagrådet, De Studerendes Råd, på instituttet DPU.
 - Hvordan fordeles fagrådspuljen på semestrene?
 - (Se diskussion under næste punkt).
 - Hvorfor skrottes Artsfestivalen?
 - Der er ikke opbakning eller interesse fra de forskellige foreninger.
 - Budgettet er enstemmigt vedtaget.
- Nye retningslinjer for Fagrådspuljen (Bilag 3)
 - Rådet informeres om de nye retningslinjer.
 - Ingen indvendinger ved brug af skabeloner.
 - Ingen indvendinger mod ansøgninger gennem fagråd.
 - “Rus-uge” skal omformuleres til “studievelkomstsuge”.
 - Det foreslås, at der fastsættes to deadlines pr. semester for bedre at fordele midlerne over året. Der stemmes om det.
 - Forslaget vedtages.
 - Det foreslås, at der indføres et loft for tildelte midler pr. forening pr. ansøgningsperiode.

- Der spørges om, hvor mange ansøgere vi har, så loftet kan bestemmes derefter.
- Det er ikke nødvendigvis relevant med et loft, eftersom midlerne fordeles hvert kvartal.
- Det foreslås at afskaffe begrænsningen om flere ansøgninger pr. frist.
 - Det vedtages.
- Der stemmes om et loft på 1.000 kr. pr. kvartal pr. fagråd:
 - Det vedtages.
- Vi sender de nye retningslinjer med næste indkaldelse til Artsrådsmødet d. 6. maj.
- Nyt fra mødet med “Byg og Drift” d. 7. marts og nye ting til mødet d. 8. maj
 - Der gives et referat fra mødet d. 7. marts.
 - Parkering er umulig – og ikke noget drift er synderligt interesserede i at gøre noget mærkbart ved.
 - Det nævnes, at der er mange problemer med cykelparkeringen, skiltningen dertil, og at der er digitale muligheder for at give de studerende bedre mulighed for parkering.
 - Hvis man vil have spærret et område udenfor for at afholde aktiviteter, så kan det lade sig gøre ved at tage fat i driften.
 - Vi opfordrer til, at de studerende benytter Dalux.
 - Der ønskes input til mødet d. 8. maj
 - Bedre ventilation.
 - Stikkontakter .
 - Knager på toiletterne (dør eller væg).

- Vi vil undersøge muligheden for at finde antallet af bevægelseshandicappede studerende på ARTS for at kunne præsentere det for bygningservice.
- Afgående medlem i FU
 - Artsrådets forretningsudvalg kommer fra 1. maj til at mangle et medlem.
 - Vi opfordrer rådet til at overveje at stille op; der vil blive stemt om det til næste møde d. 6. maj.
- Bankskifte
 - Der informeres omkring Artsrådets bankskifte.
 - Vi forbliver ved vores nuværende bank.
- Møde med Studieadministrationen d. 18. marts
 - Der gives et referat af mødet.
 - Vi informerede om vores fokuspunkter for rådsåret 2024.
 - Det blev diskuteret, hvordan man bedriver eksamensevalueringer.
 - Vi informerer om, at man kan klage på studieportalen, hvis man er blevet krænket.
 - Kandidatansøgningsprocessen kan være en svær proces; vi opfordrer til, at det gøres mere transparent.
 - Processen om projektorienteret forløb skal forbedres, informeres bedre om og anerkendes for sin vægt.
 - Vi vil blive inviteret til at møde om at forbedre informationen om udvekslingsprocessen.
- Møde med dekanatet d. 4. april
 - Der informeres om mødet med dekanatet d. 4. april.
 - Midtvejsevalueringerne skal være en tryk oplevelse for de studerende.

- Politikpapiret om studiemiljøet.
 - Vi vil have dekanatet med i valgprocessen og informationsvideoerne.
- Der ønskes input til dagsordenen
 - De studerende har ikke modtaget en mail om retningslinjerne for Generative AI – det skal de komme efter.
- Det seneste møde i Biblioteksudvalget er desværre blevet aflyst.
- Nyt fra Studenterrådet.
 - Der er fællesrådsmøde d. 10. april, hvilket vi opfordrer til deltagelse ved.

17:50-18.15 Pause

18:15-18.35: Akademisk Råd

- Indstilling af studenterrepræsentant til Omnibus' redaktionskomité.
 - Der spørges ind til samarbejdet på tværs af AR på de fem fakulteter. Det tages op i AUPUS.
- Politikpapir for fysisk studiemiljø (Bilag 4)
 - Der foreslås ændringer:
 - Under betegnelser skrives paragraffen om "vi" ud, og det vil derimod fremgå af dokumentet, hvem der omtales.
 - Der tilføjes en paragraf om knagerækker.
 - På side tre under afsnittet "Kantiner" i tredje paragraf mangler et ord efter "... af økonomiske." Det rettes.
 - Under afsnittet "Stillerum", stilles der spørgsmål til et behov for en skillevæg for bedende.
 - Under afsnittet "Studiemiljølokaler" skal det understreges, at de studerende skal gøres opmærksomme på, at deres lokale er tilgængeligt.

- Papiret stemmes igennem med de foreslåede rettelser.

18:35:-18:50 Fagrådsrunde

- Anglia: Det går godt, og der er en masse arrangementer på vej. Rekrutteringen er gået godt.
- Globale studier: Det går sløvt grundet udveksling, så de søger nye medlemmer.
- Basal Gang: Det går fint.
- Historisk: Der er spændende faglige arrangementer på horisonten.
- Arkæologi: De arrangerer workshops for at rekruttere nye medlemmer. Har uddelt en underviserpris.
- Klassiske Studier: De har holdt kage-klage dag og workshop for foreningerne på studiet til hvervning af medlemmer.
- Religionsvidenskab: De har afholdt tilvalgsdag, hvor 11 tilvalgsstuderende med hovedfag i Rel. Vid. har præsenteret deres tilvalg.
- Jedermanns: Der er ny bestyrelse, men der er til gengæld mange på udveksling, så de føler, det halter lidt. De forsøger at finde på en "tradition".

18:50-19:00 Fremtidige møder

- **Artsrådsmøde d. 6. maj 17.00-19.00**
 - Vi er begyndt at lede efter medlemmer i Akademisk Råd til det kommende valg i november.
 - Vedtægtsændringsforslag.
 - Der skal indsuppleres et nyt FU medlem.
 - Tilføjelse til dagsordenen:
 - Inputs til Studiemiljøudvalget.
- **Fællesrådsmøde d. 10. april 17.00-21.00**
- **Kaffe- & klagedag d. 29. april på Moesgaard og Katrinebjerg**

19:00-19.05 Evt.

- Der er ny konstitueret institutleder på IKS pr. maj.

Tak for i dag! :-)

Ordbog

- ❖ **Akkreditering** er en proces, hvor universitets kvalitetssystemer vurderes
- ❖ **Akademisk råd (AR)** er organet, hvor man behandler fakultetets anliggender og rådgiver dekanen
- ❖ **Årlig status** er en del af kvalitetspolitikken på ARTS
- ❖ **ARTS studier** rummer studie- og karrierevejledning, samt internationalt center og SNUK
- ❖ **AUPUS** står for 'AU-Politisk Udvalg ved Studenterrådet' og klæder bl.a. bestyrelsen på til møder
- ❖ **CED** er Center of Educational Development
- ❖ **CUUAL** er Circle Union udvalg under AUPUS og LUPUS
- ❖ **DPU** er Danmarks Institut for Pædagogik og Uddannelse
- ❖ **DSF** er Danske Studerendes Fællesråd
- ❖ **Fællesrådet** fungerer som Studenterrådets øverste organ og består af studerende fra fagrådene på de enkelte studier
- ❖ **Førsteårspædagogik** er et begreb for at studiestart varer et helt år
- ❖ **IC** International Committee
- ❖ **IKK** er Institut for Kommunikation og Kultur
- ❖ **IKS** er Institut for Kultur og Samfund
- ❖ **LUPUS** er Levevilkår- og Uddannelsespolitisk Udvalg ved Studenterrådet. LUPUS er det politiske udvalg, som varetager Studenterrådets holdninger "udadtil" fra universitetet, samt i levevilkårs-spørgsmål, som eksempelvis SU, boliger og transport
- ❖ **Samarbejdsudvalg** er udvalg bestående af tillidsrepræsentanter
- ❖ **SN/UN** er studie- og uddannelsesnævn
- ❖ **SNUK** er studienævnsbetjening og uddannelseskvalitet
- ❖ **SPS** står for Specialpædagogisk Støtte og er et tilbud til studerende med psykiske udfordringer, ord- eller talblindhed, fysiske handicaps, langvarige lidelser og lignende
- ❖ **STÅ** er studenterårsværk, altså når en studerende består 60 ECTS
- ❖ **Studieintensitet** er både hvor mange ECTS, de studerende gennemsnitligt består, og gennemførelsestid.

- ❖ **SUUS** står for Socialt Udvalg under Studenterrådet og har til formål at sikre et socialt liv for Studenterrådets aktive og i fagrådene
- ❖ **TAP** er teknisk/administrativt personale
- ❖ **Taxameter** er udgangspunktet for indkomsten baseret på studenterårsværket; HUM er på takst 1
- ❖ **UFA** er uddannelsesforum ARTS
- ❖ **UFM** Uddannelses- og forskningsministeriet
- ❖ **UVAEKA** er undervisnings- og eksamensadministrationen
- ❖ **VIP** er videnskabeligt personale